

Title (en)  
Pipe displacing device

Title (de)  
Rohrverlegevorrichtung

Title (fr)  
Dispositif de déplacement de tuyaux

Publication  
**EP 0960851 A2 19991201 (DE)**

Application  
**EP 99109089 A 19990507**

Priority  
DE 19823692 A 19980527

Abstract (en)

A grip for laying pipe sections is mounted on the end of an articulated arm eg. an excavator arm, and grips into the open end of each new pipe section to position it in the trench into the end of the pipeline. The grip has a fixed support (26) which is inserted into the end of the pipe section and a movable clamp (30) which presses onto the top of the pipe, to press the pipe onto the fixed grip. After lowering the pipe section into the trench a ram (104) pushes the pipe section into the end of the pipeline. The grip is fitted to the articulated arm on a universal joint to enable the new pipe sections to be aligned with the pipeline.

Abstract (de)

Eine Rohrverlegevorrichtung (20) umfaßt: eine langgestreckte Rohrtrageanordnung (52), welche in den Innenraum eines zu verlegenden Rohrs (34) einführbar ist und auf welcher das Rohr (34) mit der Innenoberfläche aufliegen kann, eine Rohrfixieranordnung (30) zum Fixieren des zu verlegenden Rohrs an der Rohrverlegevorrichtung (20) bei in das Rohr (34) eingeführter Rohrtrageanordnung (52) sowie eine Verschiebe-Kolben/Zylindereinheit (104), mit welcher die Rohrtrageanordnung (52) in ihrer Längsrichtung verschiebbar ist. Die Rohrfixieranordnung (30) fixiert das Rohr durch Erzeugung einer Anpreßkraft gegen eine Außenoberfläche des Rohrs an der Rohrtrageanordnung (26). <IMAGE>

IPC 1-7  
**B66F 9/18; B66F 9/065; F16L 1/036**

IPC 8 full level  
**B66C 1/62** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**B66C 1/62** (2013.01)

Cited by  
CN107842048A; GB2449283A; EP2149536A1; DE102006007820B4; WO2006048411A3

Designated contracting state (EPC)  
DE

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0960851 A2 19991201; EP 0960851 A3 20041117; DE 19823692 C1 19991216**

DOCDB simple family (application)  
**EP 99109089 A 19990507; DE 19823692 A 19980527**